
VERSLAG VAN DE COMMISSIE VOOR 
INTERNATIONALE TANDHEELKUNDIGE 

AANGELEGENHEDEN 

Aan het Bestuur van 

Het Nederlandsch Tandheelkundig Genootschap. 
De Ned. Maatschappij tot bevordering der Tandheelkunde. 
De Vereeniging van Nederlandsche Tandartsen. 

Mijne Heeren, 

De Commissie voor Internationale Tandheelkundige Aan-
gelegenheden (C. I. T. A.) heeft de eer het volgende ter Uwer 
kennis te brengen. 

Zooals U weet besloot de Commissie tot opvolger van Dr. van 
der Hoeven als vertegenwoordiger van Nederland in de Fédéra-
tion Dentaire Internationale aan te wijzen collega van Hasselt. 
Dr. v. d. Hoeven heeft dit zelf nog aan den secretaris der F. D. I. 
doen weten, zoodat collega van Hasselt officieel als zoodanig 
is ingeschreven. 

De eerste bijeenkomst der F. D. I. welke aanvankelijk was 
bepaald omstreeks Paschen 1921 werd eerst uitgesteld tot Sept. 
1921, doch in Juli bereikte ons een bericht, dat men wederom 
een uitstel wenschelijk achtte en wel tot 1922. Het toeval wilde, 
dat toen juist' Dr. Edw. C. Kirk uit Philadelphia ons land 
bezocht en op de zomervergadering van het Genootschap te 
Amsterdam hiervan hoorde. Hij betreurde, evenals wij, in hooge 
mate dit nieuwe uitstel en na samenspreking werd er besloten 
alle pogingen in het werk te stellen om alsnog een, zij het dan 
niet-officieele bijeenkomst van leden der F. D. I. te krijgen, zoo 
mogelijk in den Haag. 

Gebruik makende van onze bevoegdheid ons bij het in 't leven 
roepen der C. I. T. A. geschonken, assumeerden wij ons twee 
nieuwe leden, nml. collega M. de Boer uit Amsterdam, bekend 
om zijn groote liefde en geestdrift voor alles wat de F. D. I. 
betreft en die onder de buitenlandsche leden vele persoonlijke 
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vrienden en kennissen heeft, en collega G. Lind uit Amsterdam, 
die ons door zijne relaties met de Scandinavische collega's en 
door het feit dat hij voorzitter is van de „European Orthodontic 
Society" groote diensten kon bewijzen. 

Met grooten spoed moest er worden gewerkt, wilde men nog 
in September de bedoelde meeting bijeenkrijgen en dank zij 
vooral de niet genoeg te waardeenen krachtige voortvarendheid 
van Dr. Kirk en de Boer gelukte het, na schier eindeloos geschrijf 
en getelegrafeer naar alle deelen van Europa en Amerika, het 
zoover te brengen, dat kans op succes verzekerd was. 

De voorzitter der F. D. I. de 75-jarige Prof. Dr. Truman 
Brophy telegrafeerde ons, te zullen overkomen en de secretaris 
Dr. Aguilar, uit Madrid nam nu verder zelf de zaak in handen, 
zoodat aan alle leden een kennisgeving werd gezonden van de 
te houden niet-officieele bijeenkomst in den Haag op 23 en 24 
September. 

Op die dagen dan zagen wij voor 't eerst na den grooten 
oorlog de vertegenwoordigers van Amerika, Frankrijk, Spanje, 
Italië, België, Denemarken en Nederland samenkomen, terwijl 
van Duitschland, Oostenrijk, Zweden, Noorwegen en Finland 
bericht was ingekomen, dat zij om verschillende redenen niet 
persoonlijk konden aanwezig zijn, doch met groote vreugde een 
herstel van het internationaal contact begroetten. Vanuit Enge-
land werd, tot ons groot leedwezen, niets vernomen. 

De vergaderingen werden gehouden in een der zalen van de 
Nieuwe of Litteraire Societeit (de Witte) te 's-Gravenhage en 
gepresideerd door Prof. Brophy. 

De besprekingen kenmerkten zich van 't begin tot 't eind 
door een geest van welwillendheid en verdraagzaamheid en van 
het krachtig, ja geestdriftig verlangen om de oude F. D. I. 
weer met jeugdig vuur aan den arbeid te zien gaan. 

Het officieel verslag van 't geen er verhandeld is, zal zoo 
'spoedig mogelijk in alle landen (en dus ook in ons Tijdschrift) 
worden gepubliceerd. (Zie dit nummer. Red.) 
—Daarom mogen wij zeker wel volstaan met hier slechts enkele 

zaken te memoreeren. 
De financieele toestand der F. D. I. is vrij bedroevend. Sinds 

1914 is geen contributie geind. Een groote moeilijkheid blijkt te 
zijn het vaststellen vaneen bepaald bedrag voor de verschillende 
landen, waar de waarde der munteenheden ten opzichte van 
elkaar zoo ontzettend is veranderd. 

Op de eerst volgende officieele bijeenkomst zullen hieromtrent 
voorstellen worden gedaan. Ook het „Miller fonds" is er slecht 
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aan toe. De gelden ervan waren voornamelijk in Duitschland 
belegd en hebben ontzaglijk geleden onder den achteruitgang 
van de waarde der Mark. 

Collega Huet uit Brussel bracht een zeer interessant verslag 
uit van zijn werkzaamheden als voorzitter der Commissie voor 
bibliographie waarmede hij ook tijdens den oorlog onvermoeid 
is blijven doorgaan. 

Dr. Kirk 'bracht een officieele uitnoodiging over van de stad 
Philadelphia om aldaar in ,1926 een Internationaal tandheel-
kundig congres te houden ter gelegenheid van de wereldtentoon-
stelling die er dan zal zijn ter herdenking van de 150-jarige 
onafhankelijkheid. Prof. Brophy herhaalde deze uitnoodiging 
namens de National Dental Association of America. Er werd 
unaniem besloten aan de eerstvolgende F. D. I. vergadering voor 
te stellen deze uitnoodigingen te accepteeren. 

De ledenlijst der verschillende commissies van de F. D. I. 
werd herzien en aangevuld en de volgende Hollandsche collega's 
aangewezen: 
in de Commissie voor Tandheelkundige Wetgeving, Nord. 

	

„ „ 	 „ 	 „ 	Ethica, de Boer. 
„ 	 „ 	Bibliografie, van Geldere. 

	

„ „ 	 „ 	 „ 	Nomenclatuur, Grevers. 

	

„ 	 „ Leger en Vloot, van Hasselt. 

	

„ „ 	 „ 	 Roode Kruis, Lind. 

	

„ „ 	 „ 	 „ 	Hygiëne, van Hasselt. 

	

„ „ 	 de Tandheelk. Pers, Nord. 
Aan de verschillende commissies zullen opdrachten gegeven 

worden waarbij dan in 't algemeen als werkwijze wordt aan-
genomen, dat iedere commissie de gegevens van haar bepaald 
onderwerp uit zooveel mogelijk landen zal verzamelen en in een 
rapport ter kennis brengen van de F. D. I. 

Door den voorzitter werden enkele der meest bekende leden 
der F. D. I. welke sinds 1914 waren overleden herdacht en ook 
aan de nagedachtenis van Dr.' van der Hoeven zeer hartelijke, 
sympathieke woorden gewijd.. 

Het spreekt vanzelf, dat waar ons land de eer te beurt viel 
deze wedergeboorte der F. D. I. binnen zijne grenzen te mogen 
zien, de C. I. T. A. van de noodzakelijkheid was doordrongen 
de deelnemers der vergadering ook buiten den tijd welke gewijd 
was aan de werkzaamheden, op waardige wijze te recipieeren. 

Den eersten avond bood zij hun daarom een diner aan in de 
Witte en den volgenden avond deed zij dit uit naam der drie 
Nederlandsche Vereenigingen in het Restaurant Louis Seize. 
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Voor dit laatste was vooraf de goedkeuring verzocht en ver-
kregen van de . drie voorzitters. 

Deze beide feestmaaltijden hielpen in niet geringe mate mede 
de prettige, vriendschappelijke stemming te versterken en de 
vele geestige en hartelijke toespraken welke daar werden ge- 
houden en waarbij volop hulde werd gebracht aan het initiatief 
en de werkzaamheden van ons land in het belang der Federation 
getuigden alle van groote dankbaarheid en tevredenheid over 
het welslagen van deze bijeenkomst en van vast .vertrouwen in 
de toekomst. 

Is het verslag van deze F. D. I. vergadering wel het voor-
naamste wat Uwe Commissie heeft te rapporteeren;  zoo meent 
zij U ook nog even te moeten meedeelen dat twee harer leden 
n.m.l. collega's Nord en v. Hasselt, ons land hebben vertegen-
woordigd op het congres in Weenen, gehouden ter gelegenheid 
van het 40-jarig bestaan der Verein Wiener Zahnärzte waar 
hun een recht hartelijke ontvangst te beurt is gevallen en waar 
de laatste bij de officieele opening de gelegenheid werd gegeven 
de groeten en goede wenschen der Hollandsche tandartsen over 
te brengen. 

Hetzelfde werd gedaan te Luik op het „Congres du Syndicat 
des Praticiens de l'art dentaire en Belgique" I en 2 October 1.1. 
Hier waren voor ons land als officieele gasten aanwezig colle- 
ga's de Boer, Klinkhamer en van Hasselt. 

Waar zoo van alle kanten blijkt het verlangen om het inter- 
nationale contact tusschen de leden van onze professie weer 
te herstellen zij het onze Commissie ten slotte vergund een 
ernstige opwekking te richten tot alle leden onzer drie vereeni-
gingen om .als het hun eenigszins mogelijk is, gehoor te schen-
ken aan dergelijke uitnoodigingen uit andere landen. Behalve 
het prettige, prikkelende opwekkende dat er altijd is gelegen 
in het kennis maken met beroepsgenooten in andere landen, 
behalve het feit dat er altijd iets valt te leeren en dat men er 
zijn blik verruimt en zijn inzichten verdiept, zal men er ook 
toe bijdragen om den naam van ons vaderland in den vreemde 
te helpen hooghouden en de gevoelens van sympathie en achting 
die men vrijwel overal voor Nederland en zijn bewoners heeft, 
te versterken. 

7 Oct. 1921. 

De Commissie voor Internationale 
Tandheelkundige Aangelegenheden 

P. J. J. Coebergh. 
• C. F. L. Nord. 

A. L. J. C. van Hasselt. 


